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کمک۵۰میلیاردتومانیبهسیلزدگان
 روز گذشته در صحن شورای شهر 2 فوریت لایحه ارائه مجوز به شهرداری تهران برای کمک به 

آسیب دیدگان سیل سیستان و بلوچستان بررسی شد

 سیل اخیر سیستان و بلوچستان تخریب های 
زیادی را بــه  دنبال داشــته و خانه و کاشــانه 
بســیاری از هموطنان در این اســتان را از بین 
برده است. بر همین اساس شــهرداری تهران 
از حیث مســئولیت اجتماعــی و در چارچوب 
قوانین موجود، ۵۰میلیارد تومان به  عنوان کمک 
به ســیل زدگان درنظر گرفت. روز گذشــته در 
یکصدو بیســت ودومین جلســه علنی شورای 
شهر 2 فوریت لایحه مجوز به شهرداری تهران 
جهت کمک به آسیب دیدگان سیل سیستان و 
بلوچستان مورد بررسی اعضای شورا قرار گرفت.

در جریان بررسی این دو فوریت، مهدی چمران 
گفت: اعضای شــورا در هفته گذشته کمکی به 
مردم این خطه داشتند، شهرداری تهران هم از 
شورا درخواست مجوز برای کمک به سیستان و 
بلوچستان به مبلغ ۵۰میلیارد تومان کرده است.

رئیس شورای شهر ادامه داد: وزارت کشور این 
اجازه را به شهرداری داده که در چنین مواردی 
بتواند کمک کند و با فرمانداری نیز هماهنگی 
لازم به عمل آمده تا مشــکلی ایجاد نشود. این 
دو فوریت توانســت رأی تمامی اعضای حاضر 
در صحن شــورا را دریافت کنــد و این کمک 
۵۰میلیارد تومانی به ســیل زدگان سیستان و 

بلوچستان اختصاص یافت.

بررسی صفر تا صد مشکلات محله ارامنه
در ادامه نشســت صحن علنــی وضعیت محله 
مجیدیــه جنوبی مورد بررســی قــرار گرفت. 
محله مجیدیه تهــران در منطقه ۸ که به محله 
ارامنه معروف اســت، در لیســت محله گردی 
عضو شورای شــهر قرار گرفت. روز گذشته در 
دویست وبیست وســومین جلسه علنی شورای 
شــهر، ناصر امانی گزارش ایــن محله گردی را 
ارائه کــرد. او در ابتــدا گفت: محلــه مجیدیه 
جنوبی ۱۸هزار نفر جمعیــت دارد و ۵۰درصد 

جمعیت این محله از هموطنان ارمنی هستند. 
کلیسای ساخته شده در این محله نشان دهنده 
اهمیت دادن جمهوری اســامی به اقلیت های 
مذهبی است. این عضو شورا در ادامه با بیان اینکه 
معابر این محله به نام شهدای ارمنی نامگذاری 
شده است، یادآور شد: بارها به شهرداری تهران 
درخصوص بهسازی و نوسازی تابلوهای محات 
تذکر داده ایم، اما همچنان نوسازی انجام نشده 
اســت. او  در بخش دیگری از صحبت های خود 
به وضعیت بافــت ناپایدار محله اشــاره کرد و 
گفت: مخازن پســماند این محله جدید است، 
اما در جوی هــا و کانال ها شــاهد تجمیع زباله 
هســتیم. خیابان های اصلی شــرایط مناسبی 
دارند، اما به نظر می رســد کاهش پیمانکاران و 
حضــور زباله گردها و جابه جایــی مخازن زباله 
در معابر فرعــی، حاکی از عدم اجــرای کامل 
طرح جدید جمع آوری پسماند باشد. این عضو 

شورای شهر با بیان اینکه یکی از مشکات محله، 
عدم وجود سرویس بهداشــتی به دلیل مشکل 
زمین و جانمایی آن اســت، ادامه داد: ایستگاه 
مترو در محلــه وجود ندارد، اما ایســتگاه های 

اتوبوس جانمایی شده و قابل استفاده هستند. 
خیابان های اصلی محله نیاز به بهســازی دارند 
و خیابان های فرعی نیز عاوه بر آســفالت، باید 

همسطح سازی  و جداول آنها اصاح شوند.
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عبدالمطهر محمدخانی، سخنگوی شــهرداری تهران: سال آینده مابقی ایســتگاه های میانی و 2ایستگاه در 
بخش جنوبی خط۶ افتتاح خواهد شد و تونل خط7 از ایستگاه میدان کتاب تا دانشگاه علوم تحقیقات نیز به 

پایان می رسد که اقدام عمرانی جدی ای است. 

توسعه49کیلومتریمترو
علیرضا زاکانی، شــهردار تهران: از آغاز دوره جدید شــهرداری تا کنــون متروی تهران 49کیلومتر توســعه پیدا 
کرده و 17ایستگاه جدید نیز افتتاح شده است. در سال1400 متروی تهران 142ایستگاه به طول 245کیلومتر 
داشت اما امروز تعداد ایستگاه های متروی تهران به 159عدد و طول خطوط آن به 303کیلومتر رسیده است.

مسعود حق لطفییادداشت

محمدحسین حجازینگاه

اراضی عباس آباد، یکی از 
پایگاه های هوشمندسازی کشور

شهردار تهران اراضی عباس آباد را کانون 
گردشــگری، نوآوری و فناوری تهران 
می داند. در همین رابطه مطابق توافقاتی 
که در روزهای ابتدایی ســال آینده با 
معاونــت علمی ریاســت جمهوری به 
امضا می رســد، اراضــی عباس آباد یکــی از ۷پایگاه اصلی 
هوشمند سازی  کشور خواهد شــد. خانه خاق هزاره یکی 
دیگر از مزیت های فناورانه عباس آباد اســت. این مجموعه 
استارت آپی سال گذشته افتتاح شد و خروجی های آن برای 

شهر تهران می تواند کارآمد باشد.
چندی قبل در مجموعه عباس آباد میزبان رئیس ســازمان 
جهانی گردشگری بودیم. پس از آن با تعامات صورت گرفته 
و انجام مقدماتی قرار شد به زودی اجاسیه جهانی گردشگری 
پایتخت های دنیا در منطقه گردشــگری عباس آباد برگزار 
شــود. محدوده عباس آباد جذابیت های زیادی دارد. فضای 
سبز نخستین جذابیت این منطقه برای گردشگران است. به 
مناسبت ایام نوروز، روز سه شنبه، از پوشش سبز و طبیعی 

جدید پل طبیعت رونمایی خواهد شد.
برنامه های فرهنگی، دومین جاذبه منطقه عباس آباد برای 
گردشگران در ایام نوروز است که مانند سایر مجموعه های 
وابسته به شهرداری تهران با شــعار »بهار قرآن، بهار ایران« 
برگزار می شــود. در کنار آن مجموعــه  فرهنگی عباس آباد 
نیز برنامه هــای اختصاصی خود را با عنوان »عید شــرقی« 
برگزار خواهد کرد. همچنین در میدان مشــاهیر اســتیج 
شبانه برقرار است. کارناوال های شادی با محوریت بازی های 
قومی و محلی با همکاری فدراســیون ورزش های همگانی 
در اراضی عباس آباد به راه اســت. از ساعات قبل از افطار نیز 
با هدف اثرگذاری بر مخاطب کــودک کارگاه های خاقیت 
و شعر کودکان در منطقه عباس آباد فعال است. برنامه های 
پیش بینی شده در ایام ماه مبارک رمضان و نوروز از ساعت 
۸ شب تا ۱2:۳۰ برگزار می شود. در ایام ماه مبارک رمضان 
شاهد برپایی سفره افطار، برگزاری کنسرت و کاروان شادی 
نیز خواهیم بود. ۱2 فروردین ویژه برنامه ای به مناسبت روز 
جمهوری اسامی ایران با حضور سفرای کشورهای مختلف 

در تپه های عباس آباد برگزار خواهد شد.
*مدیرعامل شرکت نوسازی عباس آباد

خانه ای برای شهر
بیش از نیم قرن پیش و در سال۱۳4۸ 
با تخریب ساختمان بلدیه شهرتهران 
در ضلع شمالی میدان سپه که امروزه 
به نام میدان امام خمینی)ره( شناخته 
می شود، این فضای منحصر به فرد در 
مرکز تاریخی شهر تهران از کارکرد اصلی خود یعنی ارتباط 

با مردم و فعالیت های شهری، خارج شد.
اما در خال ســال۱۳9۰ با رویکرد جدید مدیریت شهری، 
بازآفرینی این ساختمان در دستور کار شهرداری تهران قرار 
گرفت و عملیات اجرایی آن با هدف ارتباط مجدد این فضا با 
شهر و میدان با رویکردی تاریخ گرا در حوزه معاونت فنی و 
عمرانی شهرداری تهران، به عنوان خانه ای برای شهروندان و 

با نام برگزیده»خانه شهر« تعریف شد.
ویژگی های تاریخی میدان و فرم اولیه ساختمان بلدیه در دوران 
معاصر مدنظر قرار گرفت و نمای ساختمان مذکور از آن الهام 
گرفته شد اما سازه نگهدارنده براساس آخرین آیین نامه های 
ماک عمل، طرح ریزی شد و اقدامات اجرایی آن سازه بتنی 

به صورت نمایان اجرا شده و به پایان رسیده است.
با توجه به موقعیت خاص پروژه و همجواری های آن، سازه 
نگهبان نیز به گونه ای طرح اندازی شــد که عبــور و مرور 
ترافیکی و کسب وکار کسبه پیرامونی، در زمان اجرا مختل و 
دچار وقفه نشود. همچنین با توجه به فرضیات حائز اهمیت 
معماری و کاربری های برنامه ریزی شده در طرح و به منظور 
ارتقاي کیفیت در زمان بهره برداری، دامنه ارتعاشات توسط 
آزمایشــگاهی تخصصی اندازه گیری و اســتقرار شــالوده 

ساختمان روی یک پد ارتجاعی برنامه ریزی شد.
وجود تونل خط2 متروی تهران به صورت قطری و در عمق 
حدود ۱۵ متری از سطح، محاسبات شــالوده ساختمان را 
در طراحی خانه شهر تحت الشــعاع قرار داد زیرا توزیع وزن 
ساختمان نباید روی سازه تونل قرارمی گرفت. بدین ترتیب و 
با لحاظ 2طبقه زیرزمین، ایجاد دهانه میانی ستون ها با عرض 
۱۷متر در طبقات فوقانی به همراه دسترسی مستقیم از خط 

مترو به این ساختمان ممکن شد.
طراحان خانه شهر، از مدیریت مصرف انرژی نیز غافل نبودند 
و جزئیات اجرایــی آن را به گونه ای طرح ریــزی کردند که 
مصرف انرژی را تا حد زیادی نسبت به سایر ساختمان های 
مشابه تقلیل دهد و هزینه های جاری بنا پس از بهره برداری 
را به حداقل برساند. بام ساختمان نیز به عنوان نمای پنجم 
به صورت ســبز طراحی شــد تا در زمان بهره برداری دارای 
نظرگاه ویژه ای باشد. دسترســی به بام توسط یک رمپ با 
سازه ای معلق در بخش میانی ســاختمان طرح اندازی شد 
که خود بخشی از شخصیت فضای داخلی این ساختمان را 

عینیت می بخشد.
کارکرد کلی این ساختمان، فرهنگی و متشکل از یک سالن 
چند منظوره به ظرفیت ۳۸۰نفر، موزه بــا رویکرد معرفی 
تهران و شــهرداری تهران، فضاهای نمایشــگاهی و عرضه 
محصولات فرهنگی، بام سبز و سالن رسانه و تشریفات برای 
رخدادهای مهم دیپلماتیک شهر اســت و با تکمیل آن در 
ماه های پیش رو یکی از رخدادهای منحصربه فرد شهر تهران 

محقق خواهد شد.
* مدیرعامل سازمان عمران مناطق شهرداری تهران

رونمایی از سامانه پاسخ به شهروندان
معاون شهردار: هدف پویش همدلی و اتحاد، تحول 

درون زا در شهرداری بود

مراجعه مکرر شــهروندان به شــهرداری تهران و ضرورت 
اطاع رســانی به آنها دربــاره روند کاری و قوانین شــهری 
باعث شده است شهرداری به دنبال ساخت سامانه ای برای 

پاسخ دادن به سؤالات اصلی شهروندان باشد.
مجید باقری، معاون برنامه ریزی، توسعه سرمایه انسانی و امور 
شورای شهرداری تهران در نشست خبری خود با اشاره به این 
موضوع، نکاتی درباره فعالیت بخش های مختلف شهرداری 

تهران را شرح داد که بخشی از آن را می خوانید.

سامانه پرسش های متداول شهروندان
ما پرســش های متداول مــردم را از شــهرداری تهران در 
بخش های مختلف به تعداد ۷۰۰مورد احصا کردیم، پاســخ 
تمام این پرسش ها داده شد که در یک سامانه آماده شده و 
اوایل سال آینده رونمایی خواهد شد. شهروندان می توانند به 
این سامانه مراجعه و پاسخ پرسش های خود را دریافت کنند 
و اگر برای پرســش های تخصصی خود پاسخی نیافتند، به 
کلینیک مشاوره ما مراجعه کنند. در تمام حوزه های تخصصی 
شهرداری تهران کلینیک های مشاوره پیش بینی شده است. 
سامانه پرسش و پاسخ و کلینیک مشاوره هم در اوایل سال 

آینده آغاز به کار خواهند کرد.
یکی از زحمتکش ترین بخش های مجموعه مدیریت شهری 
سامانه۱۳۷ اســت. ما هیچ گاه تذکری در مورد نوع برخورد 
نیروهای انسانی سامانه۱۳۷ با مردم نداشته ایم و تذکر اعضای 
شورا در رابطه با پیگیری امور بوده است. نگاه ما این است که 
مشکات مردم توسط سازمان بازرســی مورد بررسی قرار 
بگیرد. در مجموع آموزش ها توسعه پیدا کرده، هماهنگی های 
داخلی انجام شده، امروز نرخ زمان پاسخگویی به شهروندان به 
حد قابل قبولی رسیده و با راه اندازی کلینیک مشاوره، بخشی 

از فشار به مردم کاسته خواهد شد.

پویش همدلی و اتحاد
برای انسجام داخلی، ۵2 رویداد با عنوان »پویش همدلی و 
اتحاد« در روزهای چهارشــنبه برگزار شد. یکی از تحولات 
چهارگانه شــهرداری تحول درون زا بود که پویش همدلی و 

اتحاد در همین راستا برگزار شد.
سعی شــد هر هفته یک رویداد مهم برگزار شود که در این 
راســتا صدور احکام افزایش حقوق و مزایای تمام کارکنان 
برای نخستین بار در فروردین ماه اجرا شد. تمام این اقدامات 
با مطالعات، کارشناسی، امکان ســنجی و اختصاص بودجه 
انجام می شــود. از بین تمام این اقدامات، تنها ترمیم حقوق 
صورت نگرفت و باعث شد دیگر اقدامات به حاشیه برود. ما 
تاش بر این داشتیم که مشارکت کارکنان را در بخش های 
دیگر جلب کنیم. با جلساتی که با وزارت کار و سازمان اداری 
و استخدامی داشتیم، تمام زیرساخت ها ایجاد شد تا افزایش 

حقوق قانونی در فروردین ماه اعمال شود.

مشارکت فعال کارکنان شهرداری در برنامه های فرهنگی
۱۷هزار نفر از کارکنان در رویدادهای ورزشی شرکت کردند و 
در برنامه ورزش خانوادگی که در مجموعه اراضی عباس آباد 
برگزار شد نیز ۵هزار نفر مشارکت داشتند. امسال نیروهای 
شرکت شــهر ســالم به زائران اربعین ۳۰هزار خدمت ارائه 
کردند؛ همچنین، رویداد بزرگ جابه جایی نیروی انســانی، 
رونمایی از سامانه »من شهردارم«، راه اندازی سامانه آموزش 
مجازی برای کارکنان، اجرای همایش پیاده روی کارکنان و 
برگزاری ســومین رویداد ایده پردازی تهران۱4۰4 و صدور 
کارت شناســایی برای کارکنان و تحقق ۱۱۰۰پروژه دوره 
اول طرح من شــهردارم، از اقدامات پویش همدلی و اتحاد 

به  شمار می رود.
آنچه اهمیت دارد این است که وقتی فراخوانی برای حضور 
داوطلبانه کارکنان منتشــر می شــود، کارکنان مشارکت 
خواهند کرد یا خیر. هرچه بــوی امید و تعهد برای کارکنان 
می دهد، هدف بمباران خبری در فضای مجازی قرار می گیرد. 
در روزهای نخست رونمایی از بسته خرسندساز، برخی گفتند 
این بسته مقروض ساز است، اما خوشبختانه استقبال خوبی از 

تسهیات آن صورت گرفت.
4۵هزار نفر در جشن های شــهرداری تهران در برج میاد 
حضور یافتند، تمام کســانی که در قالب بسته خرسندساز 
درخواست تسهیات داشتند، تســهیات خود را دریافت 
کردند و تعدادی از کارکنان برخی سازمان ها و شرکت ها باقی 

مانده اند که در سال آینده انجام خواهد شد.
رونمایی از بســته انگیزشــی و رفاهی کارگران پیمان های 
حجمی، برگزاری همایش پیشکســوتان مدیریت شهری، 
اجرای طرح کیوآرکد و همایش فصلی مدیران از برنامه های 
شهرداری برای کارکنان بود. اســتقرار ۱۸هزار کیوآرکد در 
طول این مدت انجام شد و با تغییر جایگاه مدیریتی، کدها نیز 
تغییر خواهد کرد. این کدها روی میز کارکنان نصب شده و 
افراد می توانند انتقادها و پیشنهادهای خود را براساس این 

کدها ثبت کنند تا برای ما قابل مشاهده باشد.
میزان مشارکت کارکنان در برنامه ها نوعی شاخص ارزیابی 
عملکرد محسوب می شود. ما 2 نگرش سنجی انجام دادیم و 

نظرات کارکنان درخصوص مؤلفه ها گرفته شد.

سختی کار را لحاظ می کنیم
شهرداری نسبت به شرایط معیشتی راهبران مترو بی تفاوت 
نیســت. اگر ســختی کار را درنظر بگیریم چنــد گروه در 
شهرداری، شرایط سختی دارند و ازجمله می توان به فعالیت 
نیروهای بخشی از سازمان بهشت زهرا)س( شرکت شهربان 
و حریم بان، سازمان آتش نشانی و یا شرکت مترو اشاره کرد. 
طیف وسیعی از مشاغل در شــهرداری وجود دارد و نگاه ما 

نقطه ای و جزیره ای نیست.
اولویت ما برای کارکنان، ارتقای بهره وری نیروهای انسانی 
است. یکی از مصادیق بهره وری این است که هرجا به نیروی 
انسانی نیاز داریم، آن بخش را تقویت کنیم. ما از ابتدای سال 
روزانه حدود ۷نفر خروج نیروی انسانی داشتیم و هرجا نیاز 

بود جذب نیرو صورت گرفته است.

نشست خبری

3 پروژه برای رفع مشکلات محله ارامنه برای 1403
 فاطمه تنهایی، شهردار منطقه ۸: محله مورد بحث ارمنی نشین است و از اقداماتی که در سال 
۱۴۰۲ به رقم ۶۴میلیارد تومان در منطقه انجام دادیم، ۸ پروژه مربوط به محله مجیدیه بود 
و برای سال آینده نیز 3 پروژه تعریف شده است.  ساخت کلانتری سوم را در منطقه شروع 
کرده ایم. منطقه ۸ فقیرترین منطقه از نظر زمین است و اگر به دنبال اقدامی در منطقه باشیم، 
باید تملک انجام دهیم. در سال جاری ۷۲ ســرویس بهداشتی در منطقه احداث شده که 5 
سرویس متعلق به محله مجیدیه است. 35هزار مترمربع آسفالت در منطقه و ۴ هزار مترمربع 
آسفالت نیز در این محله توزیع شده است. همچنین  شهرداری منطقه ۸ تعداد ۱۶3هزار برگه 
معرفی نوماند را توزیع کرده است. در همین راستا 3 هزار کیلوگرم زباله خشک جمع آوری 
شده است. هرچند عدد قابل توجهی نیست، اما باید برای افزایش آن فرهنگسازی صورت 
بگیرد. از سوی دیگر در سه ماهه ابتدایی سال آینده تمامی تابلوهای کوچه ها و معابر محله 
تغییر خواهد کرد و بهسازی خواهد شد. شهردار منطقه ۸ گفت: یک حمام قدیمی در منطقه 

برای ساخت بوستان تملک شده است.

مکث

مترو روی ریل شتاب 
صفر تا صد توسعه متروی پایتخت  در ۳۱ ماه گذشته

ایستگاه های افتتاح شده در دوره کنونی مدیریت شهری تا به امروز

ایستگاه و خط مترو پرند به طول ۱۹کیلومتر مسیر ریلی
 )در امتداد خط یک شبکه متروی تهران( 

ایستگاه های شهید رضایی، شهدای هفتم تیر، میدان حضرت ولی عصر)عج(، بوستان لاله، کارگر، 
شهرزیبا، شهران، آرمان علی وردی )کوهسار(، بهار شیراز، آیت الله کاشانی، شهدای کن

ایستگاه های توحید، بوستان گفت وگو، شهدای هفدهم شهریور، شهید دادمان،  ایستگاه علامه جعفری
میدان کتاب و ایستگاه تبادلی تربیت مدرس در خط۶

خط6خط1

خط7خط4

فرناز محمدزادهشورا
روزنامه نگار

مدیریت ششم شــهری پایتخت در شرایطی 
سیستم حمل ونقل عمومی به ویژه مترو تهران 
را در نیمه دوم ســال۱4۰۰ تحویل گرفت که 
این ناوگان از کمبود ها و مشــکات عدیده ای 
رنج می برد و با انواع و اقســام چالش ها دست 
به گریبان بوده اســت. همچنیــن تعدادی از 
پروژه های مهم و تأثیرگذار شبکه متروی تهران 
ازجمله خط تهران - پرند و تکمیل ایستگاه های 
خطوط 6 و ۷ نیز به دلایل مختلف به ویژه مسائل 
مالی مدت ها و سال ها معطل مانده بود. عاوه بر 
این فرسودگی و خرابی ناوگان و زیرساخت هایی 
چون پله های برقی از یک طرف و کمبود بالغ بر 
هزار واگن و انبار های خالی از قطعات از سوی 
دیگر، بهره برداری از خطوط فعلی را دشــوار 
کرده بود. بخش زیادی از این موضوع به معطل 
ماندن قرارداد 6۳۰ واگن چینی از سال۱۳9۵ 
برمی گشــت که ترتیب اثری به آن داده نشده 
بود. در چنین شرایطی سروسامان دادن به این 
وضعیت و به حرکت درآوردن چرخ دنده های 
توسعه خطوط مترو به صورت ویژه در دستور 
کار و در راس برنامه هــای شــهرداری تهران 
قرار گرفت و شورای اســامی شهر تهران نیز 
در همین راســتا بیش از 4۰درصــد بودجه 
ســال۱4۰2 را به موضوع توسعه حمل ونقل 

عمومی پایتخت اختصاص داد.

بهره برداری از ۱۰ ایستگاه در سال۱۴۰۲
با این نگاه و رویکرد بود که شــهرداری تهران 
در ۳۰ ماه و ۱۵روزی که از آغاز ششمین دوره 
مدیریت جدید شــهری پایتخــت می گذرد، 

مهدی اسماعیل پور گزارش
روزنامه نگار

درکنار افتتاح ایستگاه ها و ورودی های جدید 
با هدف تکمیل خطوط ۷گانه فعلی، عملیات 
اجرایی خطوط جدید شــبکه متروی تهران 
را نیز رســماً آغاز کرد. همچنین در این دوره 
و به طور مشخص در ســال۱4۰2 قراردادهای 
خوبی در زمینه تولید و تهیه ناوگان حمل ونقل 
ریلی پایتخت منعقد شد. در مجموع طی این 
دوره از مدیریت شــهری تاکنون ۱9ایستگاه 
مترو به بهره برداری رســید کــه از این تعداد 
۱۰ایستگاه در ســال۱4۰2 در خطوط یک، 
4، 6 و ۷ا فتتاح شــده اســت. این ایستگاه ها 
شامل ایستگاه و مسیر ۱9کیلومتری متروی 
پرنــد در امتداد خــط یک، ایســتگاه عامه 
جعفری در خط4، ایســتگاه های شــهرزیبا، 
شهران، شهید آرمان علی وردی )کوهسار(، بهار 
شیراز )بیمارستان خانواده(، آیت الله کاشانی و 
شهدای کن در خط6، ایســتگاه میدان کتاب 
در خط۷ و همچنین ایســتگاه تبادلی تربیت 

مدرس در تقاطع خطوط 6 و ۷ اســت. افتتاح 
پســت برق کیانشــهر در نیمه جنوبی خط6 
به عنوان نخستین پست برق مستقل این خط، 
بهره برداری از ورودی ســوم ایستگاه بریانک 
ویژه توان خواهان در خط۷ که ورودی خاصی 
به شمار می آید، آغاز عملیات حفاری مکانیزه 
خط۱۰، شــروع عملیات اجرایــی خط۸ )از 
خطوط جدید شبکه متروی تهران(، ۷مورد رفع 
نواقص در خطوط ۳ و 4 مترو )به ویژه خط۳(، 
پایان عملیات حفاری، همچنین پایان ساخت 
تونل در پروژه ۱۰کیلومتری توســعه جنوبی 
خط6 )از دولت آباد تا شهرری و ایستگاه راه آهن 
سراسری( به همراه آغاز عملیات اجرایی پروژه 
توســعه شــمال غربی خط۷ به طول تقریبی 
۵کیلومتر )از میدان کتاب تا دانشــگاه علوم و 
تحقیقات( ازجمله مهم ترین اقدامات اجرایی 
سال۱4۰2 بود و که به این آمار باید بهره برداری 

از 4ورودی جدید را هم اضافه کرد.

اجرایی شــدن قرارداد ۷۹۱واگن چینی و 
آغاز ساخت قطار ملی 

در سال۱4۰2 شاهد اجرایی شــدن قرارداد 
تولید 6۳۰دستگاه واگن مترو از محل فاینانس 
خارجی بعد از گذشــت ۷ســال از انعقاد این 
قرارداد بودیم که تعداد آن به ۷9۱دســتگاه 
واگن ارتقا یافت و امکان افزایش آن به بیش از 
هزار دستگاه واگن هم وجود دارد؛ اتفاق بسیار 
مهمی که ارزش مادی آن بیش از یک میلیارد 

یورو است. 
همچنین در آبان  امســال مجوز رســمی 
و بین المللــی تولید قطــار ملــی مترو با 
عمق داخلی ســازی ۸۵درصــد از مجامع 
معتبر جهانی اخذ شــد و فرآیند ســاخت 
۱۱۳دســتگاه واگن از محل قرارداد منعقد 
شده با شرکت واگن ســازی  تهران به عنوان 
نخستین گام در تولید انبوه این افتخار ملی 

شروع شد.

کیلومتر 
مسیر ریلی 

ورودی 
جدید 

ایستگاه

49
16

1۰
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کیلومتر 
حفاری برای 

توسعه 
جنوبی 
خط۶ 

میزان داخلی سازی  
قطار ملی 

عملیات اجرایی توسعه 
شمال غربی خط٧ 
از ایستگاه میدان 

کتاب تا دانشگاه علوم 
تحقیقات به طول 

تقریبی 5کیلومتر و 
2ایستگاه 

قراردادی به ارزش بیش از یک میلیارد 
یورو برای تامین واگن مترو )791واگن(

اخذ مجوز ساخت از مجامع 
بین المللی و آغاز تولید انبوه 113قطار 

ملی مترو

افزایش خطوط از 254کیلومتر به 
303کیلومتر 

آغاز حفاری مکانیزه خط10

آغاز عملیات اجرایی خط۸ مترو 

بهره برداری از پایانه زیرزمینی اکباتان 

8۵
درصد


